

## Hovedbestyrelsesreferat

3. januar 2018

**HB-referat nr. 14/2017**

**Ordinært hovedbestyrelsesmøde søndag den 10. december 2017, kl. 13.00 – 18.00, og mandag den 11. december 2017 kl. 9.00 – 15.30, på Hotel Munkebjerg, Vejle.**

**Dagsorden:**

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Det ny skattevæsen
4. Konstituering
5. Finanslov 2018
6. Løn generelt – Moderniseringsstyrelsens udmelding
7. PULS/Tillæg 2018
8. Kompetenceudvikling
9. Professionsbachelor i skat - status
10. OK '18
11. Status på enkeltsager, herunder skattekommissionen
12. Økonomi
13. Nyt fra kredse
14. Nyt fra TR-fora
15. Nyt fra sekretariatet
16. Nyt fra udvalgene

**Deltagere:**

Jørn Rise	Forbundsformand
Allan Christensen	Næstformand samt TR-forum Kundeservice
Bjarne H. Madsen	Chefkredsen
Jan Magnusson	DTS TR-forum Indsats
Lene Höilund	DTS TR-forum Inddrivelse
Jens Norlund	DTS TR-forum Øvrige forretningsområder
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Kasper Sørensen	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Bjørn Wikkelsø Jensen	Senior kredsen
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær

Connie Mortensen                      Faglig sekretær

Endvidere deltog tidligere næstformand Marianne S. Nielsen, som er særlig tilknyttet forbundets sekretariat i mødet.

## 1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Jan Magnusson, TR-forum Indsats, deltog kun i mødet den 11. december 2017.

De interne revisorer Poul Tackmann og Lars Kryger Nielsen samt konsulentterne Tina Ahm Randers, Majbritt Pommer Jørgensen, Rikke Hovland Martens og Hanne Bering von der Heyde deltog under behandlingen af punkt 12.

## 2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 7. november 2017.

## 3. Det ny skattevæsen

Forbundsformand Jørn Rise gav – inden for rammerne af den fortrolighed, der er pålagt – hovedbestyrelsen en orientering om mødet i Samarbejdsudvalget for Det nye skattevæsen (SU-DNS) den 8. december 2017.

Dette møde i SU-DNS er det seneste i en række, hvor formændene for personaleorganisationerne har fået en dybere – men fortrolig – orientering om den proces, der vil være, når udmeldingerne omkring den fremtidige geografiske placering i det nye skattevæsen kommer.

Personaleorganisationsformændene har også haft mulighed for at komme med bemærkninger og stille spørgsmål, men på grund af fortroligheden har det ikke været muligt at inddrage hovedbestyrelsen eller tillidsrepræsentantkredsen i processen.

Hovedbestyrelsen havde en bred og generel drøftelse omkring, hvordan forbundets tillidsrepræsentanter kan støtte medlemmerne, når udmeldingen kommer.

For hovedbestyrelsen er målet at sikre, at der er tillidsrepræsentanter til rådighed for medlemmerne på alle adresser, når udmeldingen kommer, så medlemmerne har mulighed for at søge råd og bistand ved den lokale tillidsrepræsentant.

Samtidig er medlemmerne naturligvis også altid velkommen til at kontakte deres hovedbestyrelsesmedlemmer eller forbundets sekretariat.

På baggrund af de udmeldinger fra ledelsen, der kom til tillidsrepræsentanterne på SKATs tillidsrepræsentantseminar den 7. december 2017, drøftede hovedbestyrelsen også forbundets generelle holdning til processen omkring den geografiske placering af medarbejderne.

På baggrund af de allerede konkrete udmeldinger om placeringer af styrelser m.v. foretog hovedbestyrelsen en gennemgang af mulige problemområder, som tages op med ledelsen.

**Hovedbestyrelsen besluttede rammerne for det tillidsrepræsentantberedskab, der etableres for at støtte medlemmerne i forbindelse med udmeldingen om den geografiske placering.**

**Hovedbestyrelsen besluttede endvidere, at der – når udmeldingen er sket – udsendes et NYT fra DTS, der udtrykker forbundets holdning til den geografiske placering og processen omkring.**

#### 4. Konstituering

Forbundsformand Jørn Rise henviste til, at tidligere næstformand Marianne S. Nielsen i forbindelse med den generelle konstituering efter kongressen fortsætter som formand for forbundets kompetenceudvalg, indtil hun går på pension fra SKAT ved udgangen af februar 2018.

Hovedbestyrelsen drøftede konstitueringen som formand for kompetenceudvalget fra 1. marts 2018 og understregede i den forbindelse, at det er væsentligt, at kompetenceudvalget fortsat har fokus på fagligheden.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at Charlotte Rosdahl Schou overtager posten som formand for kompetenceudvalget den 1. marts 2018.**

#### 5. Finanslov 2018

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om den indgåede aftale om finanslov for 2018, som hovedbestyrelsen drøftede.

Dansk Told & Skatteforbund er både frustrerede og bekymrede over, at der ikke var politisk flertal bag en mere markant og generel styrkelse af indsatsområdet i SKAT. Hvis der var opnået enighed om at styrke indsatsområdet med de ekstra 1.000 indsatsmedarbejdere, som det var foreslået fra flere partier, ville det have givet mulighed for en ny start på indsatsområdet i forbindelse med etableringen af det nye skattevæsen. Så ville de besparelser, der er sket siden etableringen af SKAT i 2005, være rullet tilbage.

En reel styrkelse og genopretning af indsatsområdet i den nye Skattestyrelse vil derfor fortsat være et centralt tema for forbundet også i forbindelse med de kommende finanslove.

Hovedbestyrelsen frygter, at den aftalte styrkelse af indsatsområdet ikke er tilstrækkelig til at sikre en reel styrkelse af kontrollen bl.a. i små og mellemstore virksomheder.

Dansk Told & Skatteforbund hilser dog velkommen, at det indgår i finanslovsaftalen, at der sker en styrkelse af toldkontrollen med ca. 40 nye medarbejdere. En styrkelse af toldkontrollen har stået højt på forbundets liste gennem en årrække.

## **6. Løn generelt – Moderniseringsstyrelsens udmelding**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at forbundets centralorganisation CO10 havde orienteret om, at der ville komme en artikel i Børsen om Moderniseringsstyrelsens holdning til, at lønudviklingen på det statslige arbejdsmarked gennem en årrække har været højere end på det private område. Denne artikel har dog endnu ikke været bragt, hvorfor der ikke var baggrund for en nærmere debat under punktet.

## **7. PULS/Tillæg 2018**

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om møder om proces for PULS og tillægsforhandlingerne i 2018. Udgangspunktet ligner vejledningen for 2017. Tillægsforhandlingerne skal afsluttes inden 1. juli 2018, hvor de nye styrelser etableres. Tidsplanen kendes dog ikke endnu – men forhandlingerne bliver forankret i de nye forretningsområder.

SKAT er endnu ikke klar med det endelige materiale, som skal danne grundlaget for tillægsforhandlingerne, men det er klarlagt, at der trækkes lønister med udgangspunkt pr. 1. januar 2018, og der vil blive beskrevet proces for, hvordan man håndterer forhandlingen vedrørende medarbejdere, der skifter funktionsleder, så den nye leder er klædt bedst muligt på til forhandlingerne og sikre, at ingen falder ned mellem to stole.

## **8. Kompetenceudvikling**

Der var ingen særskilt drøftelse under punktet.

## **9. Professionsbachelor i skat - status**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om CO10's drøftelser med Moderniseringsstyrelsen omkring overenskomstdækning af professionsbachelor i skat.

Moderniseringsstyrelsen har afvist at indgå en overenskomst på nuværende tidspunkt, da der endnu ikke er dimittender fra uddannelsen.

Dansk Told & Skatteforbund er dog af den helt klare overbevisning – bl.a. også på baggrund af tilkendegivelser fra SKAT – at professionsbachelorer i skat, som ansættes under Skatteministeriet, vil være omfattet af forbundets organisationsaftale.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen og redaktør Ole Pedersen orienterede om, at forbundet er ved at få udarbejdet en hjemmeside – professionsbacheloriskat.dk – og en facebookside, som kan udgøre en portal til informationer om uddannelsen. Det forventes, at siden er klar i løbet af januar 2018.

## **10. OK '18**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om processen med krav til aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2018. Emnet behandles næste gang i CO10's bestyrelse på et møde den 13. december 2017.

Kravene på det statslige område bliver udvekslet den 15. december mellem parterne – CFU som er centralorganisationernes fælles forhandlingsudvalg og Finansministeriet, hvor minister for offentlig innovation Sofie Løhde er den ansvarlige minister.

Der forventes meget vanskelige forhandlinger, og det kan ikke udelukkes, at der bliver tale om konflikt på det statslige område.

Hovedbestyrelsen drøftede de kommende forhandlinger – og herunder muligheden for en konflikt på det statslige område. En konflikt kan have store økonomiske konsekvenser for forbundet – og for medlemmerne.

Hovedbestyrelsen lægger derfor meget vægt på, at parterne finder en forhandlingsløsning.

## **11. Status på enkeltsager, herunder skattekommissionen**

Forbundsformand Jørn Rise gav en fortrolig orientering om nogle enkeltsager. Der refereres ikke fra punktet.

## **12. Økonomi**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at han har modtaget et uopfordret tilbud fra en interesseret køber på DTS-Huset på Hjalmar Brantings Plads.

Hovedbestyrelsen drøftede tilbuddet, som umiddelbart ikke var tilstrækkeligt højt til, at der var baggrund for et salg.

**Hovedbestyrelsen besluttede dog at bemyndige forbundsformanden til at indhente en vurdering på ejendommen hos en uvildig mægler.**

Jørn Rise orienterede om forbundets regnskabsoversigt pr. 30. november 2017, som udviser et overskud på 1.097.816 incl. en endnu ikke forfalden regning vedrørende kongressen i oktober – mod et budgetteret underskud 734.289 kr.

Det forventes, at forbundet er nødt til at anskaffe et nyt regnskabssystem i løbet af 2018, da opdatering af det nuværende system stopper.

Jørn Rise orienterede om, at Aabenraa Kommune nu har sagt ja til at huse Told- og Skattemuseet i kommunens museumslokaler i Bov.

Omkring forbundets ferieboliger orienterede Jørn Rise om, at ejendommen i Løkken endnu ikke er solgt, og udlejningen af ferieboligerne derfor fortsætter til et salg er på plads. Hvis det ikke lykkes at sælge ferieboligen i Løkken, kan det alternativt blive relevant at sælge Kærbølle i Spodsbjerg – eller at Interesseforeningens Afdeling 7 overtager ferieboligen i Marielyst.

I Gudhjem er det indre i de gamle ferielejligheder nu revet ned, og opbygningen af de nye ferielejligheder kan herefter gå i gang.

I Kollund er der problemer med fugt i lejlighed 4, som skal undersøges nærmere.

I Kikhavn er det gamle hus nu revet ned.

I huset på Hjalmar Brantings Plads er hovedtrappen nu renoveret for skader på grund af fugt. Der er også konstateret fugtskader ved tappen til ferieboligen, som vil koste 38.000 kr. at udbedre. Igangsættelse af dette arbejde afventer afklaring omkring husets fremtid i forbindelse med et eventuelt salg.

### 13. Nyt fra kredse

***Kreds I (Nord)***

Charlotte Rosdahl Schou orienterede om, at kredsbestyrelsen havde afholdt kredsbestyrelsesmøde fredag den 8. december, hvor den fremtidige lokalisering havde været emnet.

***Kreds II (Syd)***

Anita Illum orienterede bl.a. om følgende fra kredsbestyrelsesmødet den 4. december:

- Haderslev og Odense er tilfredse med yderligere arbejdspladser til Skattestyrelsesopgaver, men afventer nu hvilke opgaver, det kommer til at handle om.
- Medlemmer i Middelfart arbejder for at bevare toldopgaver i byen.
- Behov for udmelding omkring, at kravet om underskrift af tro- og love erklæringer er trukket tilbage.

### ***Kreds III (Øst)***

Kasper Sørensen orienterede bl.a. om følgende fra kredsbestyrelsesmødet:

- Forslag om opretholdelse af sikker drift i SKAT gennem tilbud om gode seniordninger.
- Problemer med indeklimaet i Ny Østergade i Roskilde. Der appelleres om, at der gøres noget ved problemet nu.

### ***Kreds IV (Hovedstaden m.v.)***

Niels Gyrsting havde ingen supplerende orientering fra kredsbestyrelsen ud over de ting, der allerede var fremført under andre punkter.

### ***Chefkredsen***

Bjarne Madsen orienterede bl.a. om opslag af stillinger i underdirektørniveauet. Der er især usikkerhed blandt de chefer, der har kontraktudløb.

Kredsen afholder generalforsamling i marts 2018, hvor den nuværende kredsbestyrelse genopstiller. Justering af kredsens struktur som følge af organisationsændringerne i SKAT afventer forbundets strukturændring til efteråret.

## **14. Nyt fra TR-fora**

Der var ingen orientering fra TR-forum Indsats og TR-forum Øvrige forretningsområder.

Lene Höilund, TR-forum Inddrivelse, orienterede om, at hun deltager i møde med inddrivelsesdirektør Lars Nordahl Lemvig den 12. december 2017.

Allan Christensen, TR-forum Kundeservice, indstillede, at han pr. 1. januar 2018 afgiver posten som koordinerende tillidsrepræsentant for Kundecentret, og indstillede, at Bjarne Andersen udpeges som ny koordinerende tillidsrepræsentant for Kundecentret.

Samtidig indstillede han, at Marianne Ravn udpeges som koordinerende tillidsrepræsentant for Betaling under Økonomi.

**Hovedbestyrelsen tilsluttede sig indstillingen og besluttede samtidig, at der til hovedbestyrelsesmødet i januar sker en gennemgang af de**

## **nye afdelinger i forretningsområderne med henblik på udpegning af koordinerende tillidsrepræsentanter for de nye afdelinger.**

### **15. Nyt fra sekretariatet**

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om, at det er aftalt med SKAT, at forbundet tager kontakt til de medlemmer, der er i fleksjob, så forbundet bliver en del af processen omkring deres fremtidige indplacering.

Der har været en henvendelse omkring strafammen for vold mod ansat i SKAT. Forbundet vil forsøge, om det eventuelt er muligt at få problemstillingen taget op gennem FTF.

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om, at pensionssagen er blevet behandlet ved byretten den 20.-21. november – der bliver dog først afsagt dom den 6. februar 2018.

### **16. Nyt fra udvalgene**

Niels Gyrsting orienterede om information fra forbundets arbejdsmiljøudvalg og opfordrede i den forbindelse til, at der bliver etableret en fælles arbejdsmiljøorganisation for det nye skattevæsen.

Arbejdsmiljøudvalget afholder møde i begyndelsen af det nye år – bl.a. for at følge op på reaktionerne fra udmeldingen af den geografiske placering.

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om arbejdet i forbundets toldudvalg – herunder om et planlagt møde med den nye tolddirektør den 18. januar 2018.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede om, at kompetenceudvalget afholder netværksmøde den 3. januar 2018.

På kompetenceområdet har der bl.a. været arbejdet med at få tilpasset modulerne på diplom i skat til de nye styrelser, og det er planen at afholde møder med de nye direktører, hvor mulighederne i diplom i skat kan præsenteres.

Lene Höilund orienterede om, at der har været afholdt bestyrelsesmøde i Min A-Kasse, hvor hun desværre var forhindret i at deltage. Referatet af bestyrelsesmødet er endnu ikke udarbejdet.

**Jørn Rise**

**Ole Pedersen**



**Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 10. januar 2018**

Jørn Rise

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Kasper Sørensen

Niels Gyrsting

Bjarne H. Madsen

Bjørn Wikkelsøe Jensen